
Zápis z 241. zasedáńı AS MFF UK dne 27. března 2019

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, M. Feistauer, J. Fiala, R. Grill, S. Hencl, J. Hric (př́ıchod 18.30), V. Kučera,
M. Maciak, O. Pangrác, J. Pavl̊u, B. Vidová Hladká, M. Žák, P. Houška, J. Novotná, P. Obdržálek, Z. Procházková,
P. Schmidtová, V. Zouhar.
Hosté: J. Kratochv́ıl, V. Kuboň, F. Chmeĺık, J. Sgall, J. Trlifaj, L. Veverka.
Omluveni: J. Hrabovský, M. Krtička, M. Pešta, J. Stráský, P. Korcsok, T. Masař́ık.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:08 v zasedaćı mı́stnosti M250. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu zasedáńı

2. Schváleńı zápisu z 240. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Zpráva o plněńı aktualizace dlouhodobého strategického záměru MFF UK pro rok 2018

5. Aktualizace dlouhodobého strategického záměru MFF UK pro rok 2019

6. Jmenováńı delegáta AS MFF UK do konkurzńı komise pro obsazeńı mı́st AP1 v informatické sekci

7. Volby do AS MFF UK

8. Různé

1. Schváleńı programu zasedáńı

Hlasováńı 18 – 0 – 0
Program zasedáńı byl schválen v navrženém pořad́ı.

2. Schváleńı zápisu 240. zasedáńı

Zápis předchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval:

• Ačkoliv Principy 2019 (Rozpis př́ıspěvk̊u a dotaćı na UK) jsou letos pro MFF UK méně př́ıznivé než loni,
lze vzhledem k celkovému nár̊ustu prostředk̊u pro UK očekávat nár̊ust prostředk̊u i pro MFF UK.

• Dohoda s VOS o opakovaném prodlužováńı smluv odborných asistent̊u na dobu určitou — odbory nic
nenamı́taj́ı, ale pańı kvestorka na podkladě právńıho názoru RUK nesouhlaśı, že by OA byli specifičt́ı a
že je tedy nelze brát odlǐsně od ostatńıch a trvá na max. 2 prodloužeńıch.

• Soutěž na umělecké d́ılo pro budovaný areál M+I připravuje OPMK ve spolupráci s architektonickou
kancelář́ı Jaroš & Jaroš a s prof. Michalem Kolečkem (Fakulta uměńı a designu Univerzity J. E. Purkyně
v Úst́ı n. Labem).

• Objevil se daľśı problém v projektu pavilonu M+I od TECHNICO Opava s.r.o. — dokumentace elektro-
instalace a vzduchotechniky je nepoužitelná, TECHNICO Opava s.r.o. nekomunikuje. Termı́n dokončeńı
by však snad neměl být ohrožen, ale znamená to v́ıcepráce na projektu v hodnotě stovek tiśıc̊u Kč.

• ČR přistoupila jako Aspirant Partner k FAIR (Facility for Antiproton and Ion Research) pod výzkumným
centrem GSI v Darmstadtu — podepisoval ředitel Ústavu jaderné fyziky AV ČR RNDr. Petr Lukáš, CSc.
za MFF UK jako partnera byl př́ıtomen děkan a proděkan pro fyziku.

• V pre-screeningu strategických projekt̊u vyhlášeném MŠMT je MFF UK partnerem FÚ AV v projektu

”
FyzikaPRO“ a dále s VŠB-TUO + ČVUT + AVČR v projektu

”
Umělá Inteligence“ — pan rektor

podepsal
”
Letter of Intent“ pro oba projekty.
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• Dohody s ústavy AVČR pro PGS — 4 smlouvy jsou podepsány podle p̊uvodńıho vzoru, dále po kompro-
misńı úpravě vyjednané s MÚ AVČR podepsalo daľśıch 9 ústav̊u, zbývaj́ı 3 (ze 17) — pańı předsedkyně
napsala, že (AVČR) preferuje tu p̊uvodńı verzi bez článku o duševńım vlastnictv́ı (týkaj́ıćı se afiliace na
publikaćıch).

• MFF UK se pod́ıĺı na iniciativě ČVUT
”
prg.ai — superHub AI“ (univerzita bude mı́t 2 zástupce ve VV)

— 16. května bude ustaven zapsaný spolek.

• Na setkáńı děkan̊u př́ırodovědných fakult připomı́nkovali děkani fakult s biologickými obory zákon o
týráńı zv́ı̌rat a dále podpořili p̊usobeńı neaprobovaných učitel̊u se lh̊utou 3 roky na doplněńı vzděláńı, ale
s požadavkem, že to muśı být absolvent VŠ př́ıslušného oboru).

• K rozpočtu UK 2019: zaveden nový univerzitńı ukazatel (S — společenská potřeba), který přerozděluje
část výukových peněz, 30 mil., na pedagogické fakulty (resp. fakulty vzdělávaj́ı učitele, což je i MFF),
lékařské fakulty a filozofickou fakultu. Vedle toho existuj́ı prostředky MŠMT, které jsou nově př́ımo určeny
pro lékařské a pedagogické fakulty (a projektovou formou v menš́ı mı́̌re i pro fakulty vzdělávaj́ıćı učitele).

• 14. března byl mezinárodńı den č́ısla π — proběhla inaugurace daľśıho ročńıku fakultńıho v́ına.

Prod. Trlifaj sdělil, že

• UK źıskala HR Award (od 5. února), uděleno na 5 let, po dvou letech se kontroluje — budeme mı́t nový
řád výběrového ř́ızeńı, umožňuj́ıćı širš́ı prezentaci nab́ıdek práce, v́ıcekolový výběr s možnost́ı interview
po Skypu, bude též třeba zd̊uvodněńı výběru. Uděleńı HR Award nám již nyńı v TAČRu umožňuje žádat
o vyšš́ı (30 %) režii.

• Projekt visiting professors běž́ı na UK dále, ted’ je na řadě fyzika, následovat bude matematika.

Prod. Kuboň informoval o prob́ıhaj́ıćıch akreditaćıch

• učitelské obory již maj́ı schváleńı od regulačńıho orgánu a jsou odeslány RVH,

• magisterské programy — jsou v procesu, už zbývá jen fyzika ke kontrole pracovńıky rektorátu.

Prod. Chmeĺık sdělil výsledek jednáńı s KJP o vypisováńı zkoušek z AJ (povinný předmět NJAZ091).

OPMK informuje

• navazuje se spolupráce s Astronomickou olympiádou a Planetáriem v Praze,

• proběhla registrace pr̊umyslového vzoru πva MFF UK (prostřednictv́ım CPPT),

• o dotaci na MAtematickou SOutěž (MASO) pro SŠ a ZŠ,

• o podpoře učitel̊u — MFF UK bude udělovat cenu pro nejlepš́ı učitele fyziky.

4. Zpráva o plněńı aktualizace dlouhodobého strategického záměru
MFF UK pro rok 2018

Po krátké diskusi a návrhu drobné úpravy od prof. Grilla bylo hlasováno o upravené verzi.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ Zprávu o plněńı Aktualizace Dlou-

hodobého strategického záměru MFF UK pro rok 2018.“

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Aktualizace dlouhodobého strategického záměru MFF UK pro
rok 2019

Proběhla krátká diskuse k výši školného v PGS v AJ, resp. opětovné vysvětleńı d̊uvodu jeho zrušeńı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého strategického záměru MFF

UK pro rok 2019.“

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.
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6. Jmenováńı delegáta AS MFF UK do konkurzńı komise pro obsa-
zeńı mı́st AP1 v informatické sekci

Jako delegát byl navržen Jano Hric, jako náhradńık Pavel Obdržálek.

Hlasováńı 19 – 0 – 0
Návrh byl přijat.

7. Volby do AS MFF UK

Člen̊um ZKAS MFF UK zbývá 10 měśıc̊u, pro volby (asi v ř́ıjnu) je třeba aktivně hledat lidi do volebńı komise
a také jej́ıho předsedu (nesmı́ současně kandidovat a je to dost práce).

SKAS MFF UK potřebuje volby co nejdř́ıve, s ohledem na možnost, že by mohlo j́ıt volit elektronicky, žádaj́ı
o hlasováńı per rolam v horizontu dvou týdn̊u. AS MFF UK tǐse bere na vědomı́ a předběžně souhlaśı.

8. Různé

Rozpočet schváĺı AS UK v pátek 5. dubna, kolegium sb́ırá podklady pro rozpočet fakulty (uvnitř fakulty
budeme dělit stejně jako v minulých letech). Rozpočet by mohl být projednán na daľśım jednáńı.

Prod. Kuboň požádal, aby návrh novely
”
Pravidel pro organizaci studia“ projednal AS MFF UK pouze v

jednom čteńı. Návrh byl přijat tichým souhlasem.

Vedoućı OPMK pracuje na výročńı zprávě, AS MFF UK se usnesl, že ji stač́ı projednávat v jednom čteńı, tedy
podklady stač́ı dodat 21 dńı předem.

Jednáńı bylo ukončeno v 19.25.

Zapsal J. Pavl̊u.
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